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Verslag van de 39e Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Vrienden van de Leidse 
Hout - dinsdag 28 maart 2023 Locatie: Atletiekvereniging Leidse Hout

Aanwezig: Bestuur: Marlene Simoons, Menno Sas, Werner Hendriks, Lieke van Boven, Maarten 
Vrieze, Nicole van der Linden (verslag)
Leden: Jan Reedijk, Frank Nortier,  Jacqueline Maillé, Jos Kok, Jasper Radder, Marianne Gobel, 
Jacqueline Balhan, Niels Lagerveld, Chris Maas Geesteranus, Myranda Wilbrink, Veronique Hendriks, 
Ruud Hommes, Rolien Paulus, Leendert Stam, Max Blondeau, Hein Krantz, Ad Littel
Afgemeld: Eveline Kamstra, Huub Frencken, Peter Floor

Inloop en Welkom
De voorzitter, Marlene Simoons, opent de vergadering en heet de aanwezige leden welkom. 

Agenda vaststellen
In plaats van David Brandwijk zal Jan Reedijk een presentatie verzorgen.

Vaststelling van het verslag van de 38e ALV (maart 2022)
Het conceptverslag wordt zonder wijzigingen vastgesteld. Met dank aan Annette Mol.

Terugblik op 2022 en vooruitblik op 2023
Marlene Simoons geeft een terugblik op het afgelopen jaar met de nadruk op de jaarlijkse schouw en 
de onderwerpen die al enige tijd op de planning staan maar die niet van de grond lijken te komen. 
Deels is het gevoel dat de gemeente zaken afschuift. De nieuw geplaatste banken zijn inmiddels wel 
beter verankerd. Prullenbakken zullen worden vervangen maar er komen er wel minder voor in de 
plaats. Handhaving in het park is beperkt, mede omdat de overlast elders erger is.

Waarschijnlijk op korte termijn, want nu is het juiste seizoen, zullen er twee tulpenbomen worden 
geplant, als geschenk van de Hortus nog n.a.v. het jubileumjaar.

Idee is om op of rond 30 juni een ledendag te organiseren. Als hier suggesties voor zijn, zijn die van 
harte welkom. Ook gaan we door met het organiseren van (historische) wandelingen, onder andere 
voor de Open Monumentendagen en een speciale middag voor de vrijwilligers krijgt ook een vervolg.
Ondanks de eigen initiatieven is er ook de behoefte om de hoeveelheid activiteiten te reguleren. 
Welke groepen maken op welke momenten gebruik van het park en hoe kunnen we dit wat meer 
stroomlijnen? Bijvoorbeeld door het instellen van een hondvrije (zater)dag, samen met de andere 
parken.

Biodiversiteit en -heel actueel-, bijensterfte moeten meer aandacht krijgen. Met het Platform Leidse 
Parken wordt informatie en kennis uitgewisseld en vormen we een gezamenlijk aanspreekpunt voor 
de gemeente. Ook waterbeheer hoort hier bij, het is niet normaal dat de speeltuin af en toe meer op 
een zwembad lijkt. Als Vereniging willen we ook zelf in gesprek blijven met de gemeente, mede 
vanwege de monumentale status en onderdelen van het park. 

Of de zonnewijzer gerestaureerd gaat worden is erg onzeker. Kost veel geld en zal misschien snel 
weer overwoekerd zijn.
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Het hertenkamp gaat waarschijnlijk een uitsterfbeleid tegemoet, tenzij er nog een herziening van de 
richtlijnen komt.

Het beschilderde trafohuisje wacht nog op een officieel onthulmoment, wordt niet vergeten!
Overlast van honden blijft een hot item, mogelijk aanspreken door vrijwilligers?

De financiën zijn keurig op orde en met het deelgebruik van de erfenis is er wel wat armslag om zelf 
meer bij te dragen aan projecten. Daarnaast wordt er ook gekeken naar de mogelijkheden van 
bedrijfssponsoring. Wie daar over mee wil denken, heel graag.

Tot slot is het interessant om bij gelegenheden (Zaailingendag 2023) de wethouder naar het park te 
halen en wie weet kunnen we iets organiseren t.g.v. het afscheid van Henri Lenkerink in september.

Er worden vragen gesteld over het opzetten van bedrijfssponsoring en over het hondenbeleid
Hoe gaat de bedrijfssponsoring vorm krijgen? Wat zijn de criteria? Moet een bedrijf duurzaam zijn of 
een belang hebben bij het park? Terechte vragen waar we met elkaar antwoord op moeten geven 
voordat we hiermee verder gaan.

Bij Oud Poelgeest staan duidelijke borden over het aanlijnen, in de LH niet. Een buurtbewoner/lid 
heeft recent een brief gestuurd aan het college. Antwoord: men hoort te weten dat honden overal 
aangelijnd horen te zijn, behalve op losloopplaatsen. In andere parken is meer toezicht en worden 
boetes uitgedeeld. Hondenbezitters waarschuwen elkaar als er BOA’s in het park zijn. Betere/meer 
borden kan toch helpen, dan kan onwetendheid geen excuus meer zijn. Borden kosten ook geld voor 
de gemeente. Mogelijk toch zelf een (ludieke) actie opzetten of meefinancieren. De 30km-borden in 
de wijken worden gedoogd door de gemeente en helpen toch wel wat. Een suggestie is nog om net 
als op het strand/in de duinen, het per seizoen te regelen.

Lieke van Boven vertelt over de natuurexcursies die allemaal weer door konden gaan en heel 
populair waren. Ook het herfstpad voor basisschool Woutertje Pieterse was weer een succes.

Dit jaar verschijnt het derde boekje in de reeks eigen uitgaven Vogels in de Leidse Hout, het zal 
tijdens de ledendag op 30 juni gepresenteerd worden en mogelijk wordt hier een vogelexcursie aan 
gekoppeld.

Ook komt er een bundeling van de drie artikelen die Ruurd Kok voor het Leidsch Dagblad heeft 
geschreven in het jubileumjaar.

Samen met Huub Frencken is Lieke betrokken bij het Platform Leidse Parken. In Leiden zijn 40 parken 
waarvan een groot deel betrokken is bij het Platform. In 2026 moet er nagedacht gaan worden over 
het nieuwe beheersplan, hierbij is participatie van de leden ook van belang.

Dit jaar is het thema van de Open Monumentendagen ‘Levend erfgoed’ en zijn we als deelnemer 
gevraagd. Er is geïnvesteerd in rondleidingen, maar er zijn veel vrijwilligers welkom om tijdens het 
weekend (9 en 10 september) te komen helpen.

Maarten Vrieze coördineert de Groengroep van ca. 30 personen die tweemaal per maand klussen in 
het groen. Dit loopt goed, terwijl het opzetten van de klusgroep nog niet helemaal van de grond 
komt. Er zijn wel contacten met scholen, maar het past dan niet in het rooster of er zijn andere 
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bezwaren. Een van de belangrijkste klussen is het opknappen van de Krantzbank en daarna het 
terugbrengen van de plaquette. Lid Hein Krantz, B.F. Krantz, is zijn oud-oom, pleit hierbij voor het 
nadrukkelijk vermelden van de (roep)naam Frans (i.p.v. Boudewijn), zo stond hij namelijk bekend. De 
suggestie wordt gedaan om een bouwbedrijf te benaderen. Goed idee!

N.a.v de zaailingendag afgelopen november is er contact ontstaan met Cool Down City Leiden, 
gevestigd op The Field naast het station. Zij streven naar verkoeling van de stedelijke omgeving door 
het planten van meer bomen, o.a. zaailingen uit andere parken. Dit contact gaat zeker een vervolg 
krijgen.

Werner Hendriks doet een oproep voor een opvolger of duo-partner om in te werken als coördinator 
van de Waterlelieconcerten. Hij doet het nog met veel plezier, maar kan best wat assistentie 
gebruiken bij het veelomvattende draaiboek en het is een prettig idee als iemand het over kan 
nemen.

Aanbod van de ensembles is er altijd genoeg en het publiek blijft gelukkig ook graag komen. Met de 
penningmeester en de diverse subsidiegevers zijn er heldere afspraken en dit verloopt altijd prima.
Komend jaar zal eindelijk de bovengrondse berging geplaatst gaan worden, al zal dit vanwege enige 
vertraging nog niet aan het begin van het seizoen zijn.

Nicole van der Linden, sinds vorig jaar secretaris van het bestuur, houdt zich o.a. bezig met de 
promotie en ledenwerving. Afgelopen jaar is er een nieuwe algemene flyer verschenen die is 
gemaakt door Nina Kleingeld. 

Ook is de nieuwsbrief aangepast op de huisstijl, hiermee sluit deze ook aan op de website. In de brief 
wordt een mix van korte berichten, links naar de website en veel foto’s aangeboden. Input is altijd 
welkom! 

Ook worden op Instagram, Facebook en Nextdoor korte berichten, foto’s en oproepen geplaatst. We 
hebben hier bij elkaar ruim 400 volgers en bereiken daarmee een heel andere doelgroep dan de 
betalende leden.

Tijdens de Waterlelieconcerten seizoen 2022 was bijna elke zondag een van ons aanwezig om 
informatie te geven en leden in te schrijven. Met succes!

In de zomervakantie zijn er zes wandelingen georganiseerd voor medewerkers van gemeente Leiden 
en collega’s uit de regio.

In 2023 zijn we begonnen met Team Zwerfafval, afwisselend met de Groengroep rapen we met een 
groepje afval in en rond het park. Voor de herkenbaarheid hebben we hier hesjes voor laten maken. 
Tijdens een gezamenlijke actie met de Tennisclub Leidse Hout hebben we zo’n 500 tennisballen uit 
de slootjes gevist!

Om nog meer zichtbaar te zijn waren we begin 2023 al aanwezig op de Groene Vrijwilligersmarkt in 
de Merenwijk, liften we mee met boekhandel De Kler op de Vijf Mei Braderie in de Kempenaerstraat 
en staan we met een kraam op de Bijenmarkt op zaterdag 10 juni. Hierbij is behalve ledenwerving 
ook oog voor contacten met collega’s of andere aantrekkelijke samenwerkingsverbanden.
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Menno Sas neemt ons mee door het financiële jaar. Vanwege het beheer van het voorschot van de 
erfenis moest er een andere bank komen, dit is de ABN AMRO bank geworden. Ook was er de 
wisseling van bestuursleden en de verplichting tot het UBO-register. Wat betreft de jaarrekening is 
een aantal begrote activiteiten niet gerealiseerd, die zijn voor 2023 opnieuw begroot. 

In een bijlage bij dit verslag (jaaroverzicht 2022) is het verslag van werkzaamheden en activiteiten in 
2022 opgenomen. De voorzitter bedankt alle vrijwilligers voor hun inzet het afgelopen jaar.

Financieel verslag (jaarrekening) 2022
De penningmeester, Menno Sas, licht het financieel verslag toe. De financiële stukken zijn op de 
website te vinden.

Er is een vraag van een lid waarom er maar 1 bestemmingsreserve is. Menno licht toe dat er voor 
2020 2 bestemmingsreserves bestonden. Eén voor verfraaiing van de Leidse Hout en een andere 
voor evenementen in de Leidse Hout. Per besluit van de ALV 2021 zijn deze afzonderlijke reserves 
samengevoegd. Ter overzicht en accordering door de leden worden bedragen die ten laste van de 
reserve op pagina 1 van de financiële stukken begroot en verantwoord, naast de Staat van Baten en 
Lasten. Bedragen ten laste van de bestemmingsreserve zijn veelal projectmatige kosten, i.t.t. 
terugkerende baten en lasten van de vereniging. Deze projectmatige kosten zijn eerder begroot en 
behandeld in de ALV en dienden ter onderbouwing van de aanvraag voor een voorschot op de 
erfenis.

Begroting 2023
Ten laste van de begroting 2023 zal de nieuwe berging en een aantal andere activiteiten 
(bosuilenkasten) komen waardoor er mogelijk zo’n 30.000 van het voorschot van de erfenis gebruikt 
zal worden. Resteert dan nog 60.000 voor de komende jaren. Vraag: gaat de bovengrondse berging 
in totaal ca. 45.000 kosten? Nee, voor de berging is een bedrag begroot van 29.000 euro, inclusief 
leges en BTW. De VVLH heeft max. 20.000 euro gereserveerd voor het project maar het grootste deel 
wordt bekostigd uit subsidies. Tegelijk zullen ook nieuwe stoelen en wat kleine spullen worden 
aangeschaft.

De vergadering gaat akkoord met de begroting voor 2023.

Verslag kascommissie
Jacqueline Maillé doet namens de kascommissie verslag van de controle. Zij hebben alle stukken 
gezien en kunnen volgen hoe de geldstromen lopen. Ook is uitgelegd hoe de zaken rondom de 
erfenis lopen. Complimenten aan de penningmeester.

Decharge van het bestuur
De kascommissie stelt de vergadering voor om het bestuur decharge te verlenen. De vergadering 
gaat hiermee akkoord.

Benoeming nieuwe kascommissie
Volgens de statuten mag een lid van de kascommissie maximaal twee jaar achter elkaar dienst doen. 
Jacqueline Maillé blijft nog een jaar aan. Simon van der Sluijs stopt. Hein Krantz biedt zich aan als 
opvolger. De vergadering stemt hiermee in. 
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Samenstelling bestuur
Menno Sas (penningmeester) heeft zijn termijn van vier jaar voltooid en vindt het tijd om het stokje 
over te dragen. Leendert Stam is de beoogde opvolger en wordt voorgedragen als nieuwe 
penningmeester.

Leendert stelt zichzelf voor aan de vergadering. Leendert woont sinds vier jaar aan de Kagerstraat en 
was aangenaam verrast door het prachtige park om de hoek. Hij gaat eind mei met pensioen als 
accountant, dus beschikt over voldoende kennis. Hij hoopt op een prettige samenwerking met het 
bestuur en de leden en een waardig opvolger van Menno te worden.

De leden stemmen in met de voorgestelde benoeming.

Menno wordt door Marlene hartelijk bedankt voor al zijn werk en zij benoemt ten afscheid enkele 
positieve eigenschappen zoals zijn betrouwbaarheid, bescheidenheid en securiteit. Het is jammer om 
een jong bestuurslid kwijt te raken, maar zijn gezin vraagt ook zijn aandacht.

Presentatie Jan Reedijk
Jan Reedijk van de stichting Leidse Hout Monumentwaardig geeft een presentatie van het 
waterbeheer in de Leidse Hout door de jaren heen en wat het Hoogheemraadschap nog in petto 
heeft, vooral m.b.t. het plaatsen van een nieuw gemaal.

Het is een actueel onderwerp, vanwege het klimaat, droogte, kwaliteit, invasieve exoten als de 
Amerikaanse rivierkreeft. Aaf Verkade houdt hierover ook de vinger aan de pols, zij heeft minder 
rivierkreeften gesignaleerd en meer vissen. Maar nu is de vraag of door het ingrijpen van het 
hoogheemraadschap er weer zaken veranderen.

Maarten toont een onderdeel van een glazen fles, deze is gevonden door Aaf in de grote vijver en is 
mogelijk bij de opening van het park in 1931 daar terecht gekomen. Het is een fles van Wijermans 
limonadefabriek.

Rondvraag
Veronique Hendriks complimenteert het actieve en enthousiaste bestuur.

Sluiting
Marlene dankt de aanwezigen voor hun belangstelling en hun inbreng en nodigt uit om een drankje 
met elkaar te drinken.


